
سايت خبري بي بي س�ي روزگذشته در كانال 
تلگرامي اش اين خبر را منتشر كرد: »رسوايي 
در دانش�گاه؛ به همه آنها تجاوز كن تا ادبشان 
كني.« اما اصل ماجرا چه بود؟ يك سال پس از 
يك رسوايي جنس�ي در يكي از دانشگاه هاي 
انگليس، سرانجام با توپ و تشر ديگر رسانه ها 
در راس�تاي دف�اع از حقوق زنان، بي بي س�ي 
هم مجب�ور به افش�اگري در اين زمينه ش�د. 
حدود يك سال اس��ت كه ناتواني دانشگاه واريك 
)در ش��هر كاونتري( در حل يك پرونده خشونت 
جنسي، صداي بسياري از رسانه هاي انگليس را 
درآورده است؛ رسانه هايي كه در نهايت بي بي سي 
را هم مجبور به ورود به ماجرا كردند. اين پرونده 
با شكايت يك دانشجوي دختر به جريان افتاد، اما 
مسئول رسيدگي به آن رئيس بخش مطبوعاتي 
دانشگاه )كسي كه بايد وجه مثبتي از دانشگاه ارائه 
دهد( بود! دانشگاه در جريان  شناسايي دانشجويان 
خاطي و تنبيه آنها هرگز دانشجويان شاكي را در 
جريان قرار نداد. دو نفر از دانشجويان متجاوز كه 
به 10 س��ال ممنوعيت ورود به دانشگاه محكوم 
ش��دند، به طرز عجيبي حكم شان شكسته شد! و 
در اعتراض به دانشجويان شاكي هم گفته شد كه 

پرونده بسته و هيچ تخلف آيين نامه اي محرز نشده 
است.  يك س��ال پيش »آنا« دانشجوي دانشگاه 
واريك در كاونتري در يكي از گفت و  گوهاي آنلاين 
دوستانش در گروهي در فيس بوك به صدها مورد 
از پيام هايي با مضمون خش��ونت جنسي برخورد 
كرد. پسرهايي كه اين پيام ها را براي هم فرستاده 
بودند، مثل آنا در دانش��گاه واريك علوم انس��اني 
درس مي خواندن��د، اما آنها فقط همكلاس��ي او 
نبودند و دوستان نزديكش به حساب مي آمدند. 

 خشونت جنسي در چت اينترنتي
آن��ا مي گوي��د: »آن موق��ع ب��ود ك��ه او مت��ن 
گفت و گوهايشان طي مدت 1/5 س��ال را به من 
نش��ان داد، پيام هايي ك��ه پر بودن��د از تهديد به 
تجاوز.« در بيشتر اين پيام ها همه چيز را به تصوير 
كشيده بودند. آنا مي گويد: »كارشان وحشتناك 

بود و آنها به اين افتخار مي كردند.«
آنا اسم خودش را در اين گفت و گوها جست وجو 
كرد و متوجه شد، صدها بار به او هم اشاره كرده اند.  
طي هفته ها بعد از اينكه آنا اين پيام ها را پيدا كرد، 
خبر آن در همه دانش��گاه پيچيد و ماجراي يك 
چت پسرانه خصوصي به موضوعي با ابعاد بزرگ تر 
تبديل ش��د.  آنا و يكي از دوس��تانش )كه در اين 

پيام ها به او هم اشاره شده بود( به دانشگاه شكايت 
كردند، اما اتفاقاتي رخ داد كه هم صداي رسانه ها و 

هم صداي اساتيد و دانشجويان را درآورد. 
 معترض ها قانع نشدند

يك سال از اين ماجرا مي گذرد، اما دانشگاه واريك 
هنوز هم با شمار زيادي از اساتيد و دانشجوياني 
درگير است كه مي پرسند، كجاي كار ايراد داشته 
است؟! در نهايت آنا و يكي از دوستانش - كه نام 
او هم بارها در پيام ها آمده بود - شكايت خود را به 
دانشگاه مطرح كرد و به آنها گفت: احتمالا مورد 

بازجويي رسمي قرار خواهند گرفت. 
 گوشت را به گربه سپردند

اما يك مشكل وجود داشت. مسئول بازجويي از 
آنها، مدير مطبوعاتي دانش��گاه بود. آنا مي گويد: 
»همان موقع به خودم گفتم خيلي عجيب است كه 

او به عنوان مأمور بازجويي انتخاب شده است.«
پيتر دان به عنوان رئيس دفتر مطبوعاتي دانشگاه 
واريك وظيفه داشت از حسن شهرت اين دانشگاه 
كه يكي از بهترين هاي بريتانيا به حساب مي آيد، 
حفاظت كند.  يك ماه بعد از بازجويي دانشجويان 
دختر براي پنج دانش��جويي كه خشونت كلامي 
داشتند، مجازات هايي تعيين ش��د. در اين ميان 

دو دانش��جو به 10 س��ال محروميت از تحصيل 
مواجه شدند.  آنا و دوستانش مي  گويند، مستقيماً 
در جريان نتيج��ه تحقيقات ق��رار نگرفته اند و از 
طريق رس��انه ها فهميدن��د چه مجازات��ي براي 
همكلاسي هايشان در نظر گرفته شده است. هر 
چند كه نفهميدند كدام مجازات مربوط به كدام 
يك از اين پسرهاس��ت. بعد از چهار م��اه انتظار 
محروميت اين دو دانشجو از 10 سال به يك سال 

كاهش يافت. 
 هشتگ واريك شرم كن

آنا مي گوي��د: »هيچ وقت به م��ن توضيحي داده 
نشد. به ما گفتند ش��واهد جديدي پيدا كرده اند، 
اما من چيزي در مورد آنها نمي دانم. كم كم داشتم 
به اين نتيجه مي رس��يدم كه بايد بي خيال شوم. 
حس مي كردم ي��ك طرف من و ش��اكي پرونده 
ايس��تاده ايم و طرف ديگر كل دانش��گاه. آنها هم 
هرگز به حرف م��ن گوش نخواهند ك��رد.« آنا و 
دوستش آخرين تلاش خود را كردند و دانشگاه را 
در جريان نگراني شان در مورد اين تحقيقات قرار 
دادند، اما استوارت كرافت، معاون رئيس دانشگاه 
در نامه اي به آنها نوش��ت كه هيچ مدركي دال بر 
تخلف از آيين نامه پيدا نشده و پرونده بسته شده 
است.  س��ه هفته بعد، يكي از دانشجويان دختر 
مرتبط با اين پرونده در توئيتر هش��تگ »واريك 
ش��رم كن« را به راه انداخت و اي��ن ماجرا دوباره 
مورد توجه رسانه ها قرار گرفت. در پي اين اتفاقات 
گروه هاي آموزشي مختلف واريك آشكارا مخالفت 
خود با مديريت دانشگاه را نش��ان دادند.  دو روز 
بعد صدها دانش��جو و عضو هيئت علمي در دفاتر 
مديران ارشد دانشگاه راهپيمايي كردند. صبح روز 
راهپيمايي، دانش��گاه در بيانيه اي كه در رسانه ها 
منتشر كرد، نوش��ت: به خاطر رنجي كه قربانيان 
متحمل شده اند به شدت احساس تأسف مي كند.  
دانش��گاه هرگز مس��تقيماً از دختران دانشجوي 

درگير در اين ماجرا عذرخواهي نكرد. 
 تأخير يك ساله رسانه ملكه

بي بي سي از كنار همه اين اتفاقات كه در بريتانيا 
طي يك سال گذش��ته تيتر يك بودند، با سكوت 
گذش��ت تا اينكه دو روز پيش با فش��ار رسانه ها 
به خصوص تيتر روزنامه چپ گراي ديلي ميدر كه 
خطاب به بي بي سي نوشته بود »شما بايد از اين 
ماجرا در راستاي مسئوليت تان نسبت به حقوق 
زنان دفاع كني!« پ��س از اين هجمه ه��ا بود كه 
بالاخره روز گذشته رسانه ملكه يك خبر خشك و 
خالي  در كانال تلگرامي اش منتشر كرد و نوشت: » 
به همه آنها تجاوز كن تا ادبشان كني« اين سكوت 
يك ساله بي بي سي انتقادات زيادي را در بريتانيا 

به دنبال داشته است.
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وقتی هزينه فرصت اموالی را كه به صورت قير از كشور خارج شده يا به جيب فلان هنرپيشه ريخته شده است بررسی كنيم
می بينيم كه به تعبير آيت الله جوادی آملی كشور ويلچری شده است

نماينده دادستان: فساد بانك سرمايه كشور را ويلچري كرد

به دليل افزايش انتقادات از طرح جديد ترافيكي  | طرح ترافيك روي ميز استانداري 

رسوايي رسانه ملکه در افشاي يك رسوايي
با فشار رسانه ها پس از يك سال بي بي سي مجبور شد نسبت به آزار جنسي در دانشگاه هاي انگليس موضع  بگيرد

وكيل متهم فراري، 

نيره ساري 
فرصت دفاع را از   گزارش  2

دس�ت داد. مدير 
عامل اسبق ادعاي توطئه عليه خود را داشت 
اما س�وال قاضي را كه از وي پرسيد چرا با اين 
زجر نرفتيد، اينگونه پاس�خ داد: تا پاي مرگ 
رفتم اما عهد نشكستم! نماينده دادستان تاراج 
اموال بانك سرمايه را از زبان آيت الله جوادي 
آملي بيان كرد و گفت: وقت�ی هزينه فرصت 
اموالی را كه به صورت قير از كشور خارج شده 
و يا به جيب فلان هنرپيشه ريخته شده است 
بررس�ی كنيم، می بينيم كه به تعبير آيت الله 
جوادی آملی كش�ور ويلچری ش�ده اس�ت. 
دادگاه بررس��ي پرونده متهمان بانك س��رمايه به 
جلسه پانزدهم رسيد. نماينده دادستان تهران در 
پانزدهمين جلسه رسيدگی به اتهامات مفاسد مالی 
در بانك س��رمايه به ارائه توضيحاتی در خصوص 
دفاعيات وكيل بهمن خادم پرداخت و با اشاره به 
اينكه اكثر وكلا به اته��ام اخلال در نظام اقتصادی 
اشكال وارد می كنند، گفت: خداوند در سوره نساء 
می فرمايد كه اموال خود را به دست سُفها ندهيد 

زيرا اموال مايه قيام شما هستند.
 كشور ويلچري شد! 

وی سپس با اشاره به اينكه فرقی نمی كند اين اموال 
متعلق به اقتصاد خصوصی، دولتی و يا تعاونی باشد، 
افزود: 14 هزار ميليارد تومانی كه ما اعتقاد داريم در 
بانك سرمايه تلف شده است مايه قيام جامعه است 
و امروز گروه های دانشجويی تشكيل شده اند كه در 
حال بررسی هزينه فايده اين اموال تلف شده اند كه 

اگر تلف نمی شد چه كارهايی قابليت اجرا داشت.

قهرمانی در اين خصوص افزود: وقتی هزينه فرصت 
اموالی را كه به صورت قير از كشور خارج شده و يا 
به جيب فلان هنرپيشه ريخته شده است بررسی 
كنيم، می بينيم كه به تعبير آيت الله جوادی آملی 
كشور ويلچری ش��ده اس��ت. وي توضيحاتي هم 
درباره اخلال در نظام اقتصادی بيان داشت و گفت: 
بايد بگويم اموال بانك در خصوص اين هيئت مديره 
مايه سرپا بودن يك كشور است، اگر اين پول ها در 
آبياری و صنعت صرف می شد باعث شكوفايی كشور 
می شد.آقايان در بانك س��رمايه بعد از هدايتی در 
ضمانتنامه كالای صادراتی فعال شدند كه نتوان آن 
را رديابی كرد. در بانك سرمايه در بخش ضمانتنامه 
ببينيد با چه شگردی پول از كشور خارج می شود 

كه طريق اينها در هر برهه متفاوت است.

وی ادامه داد: با اين پول ها، كار های زيادی آن هم در 
زمان تحريم می شد در نظام اقتصادی كشور انجام 
داد و قطعا عمل متهمين اخلال در نظام اقتصادی 
بوده است و منظور از اقتصاد همان اقتصادی است 
كه ساز و كار نسبتا منس��جم پولی دارد و موجب 
افزايش قدرت خريد مردم و تعاملات آنها می شود. 
نماينده دادستان خاطرنش��ان كرد: در خصوص 
خيانت در امانت در پرونده بحث ما اين است كه يك 
س��هامدار عمده بانك در هيئت مديره داد و بيداد 
می كند كه بايد آنچه می خواهم را امضا كنيد و امضا 

می كنند، آيا اين سوءنيت نيست؟
 آقاي وكيل فرصت دفاع را از دست داد 

در بخش��ی از اين جلس��ه قاضی خواست تا وكيل 
حيدرآبادی پور مديرعامل سابق بانك سرمايه كه 

به تازگی توسط اينترپل دستگير شده است به ارائه 
دفاع از موكل خود بپردازد كه متوجه عدم حضور 
وی در جلسه دادگاه شد و از منشی دادگاه خواست 
تا در جلس��ه آينده حضور وی را نپذي��رد. قاضی 
مس��عودی مقام در اين رابطه گف��ت: آقای وكيل 

فرصت دفاع از موكل خود را از دست دادند.
جلسه پانزدهم دادگاه به دفاعيات خيراله بيرانوند 
)مدير عامل و عضو هيئت مديره وقت بانك سرمايه( 
رسيد. وي در دفاعيات خود اظهار داشت: قبل از من 
آقای غندالی چهار ماه سرپرست بانك سرمايه بود 
و مهره های خود را چيده بود. اين متهم ادعا داشت 
كه از مهره چيني سهامدار عمده بانك مطلع نبوده 
است و گفت: آنها تقسيم وظيفه می كردند و جنگ 
روانی راه می انداختند تا مرا عصبانی كنند من در 

بانك سرمايه دو بار سكته كردم. 
 ادعاي متهم در مورد شيوه توطئه غندالي 
وی سپس به ذكر ش��واهدی از توطئه هاي صورت 
گرفت��ه عليه خود پرداخ��ت و ضمن ارائ��ه مدارك 
آن به قاضی مس��عودی مقام گف��ت: در تهاتر ملك 
لواسان كه متعلق به آقايان شاهرودی و امامی بود، 
گزارش كارشناس��ی اي��ن ملك  برخ��لاف روال در 
بانك ها با عنوان مديرعامل پاسخ داده شده است و 
با توجه به اينكه من آن را رؤيت نكردم و هيچگاه در 
اتوماسيون بانك وارد نشده بود آن را يك توطئه عليه 
خود می دانم. اين در حالي است كه در اينجا قاضي 
خطاب به وي گفت: چرا با اين همه زجر نرفتيد؟! اما 
متهم اينگونه پاسخ داد كه خودم را در مقابل خداوند 
مسئول مي ديدم و در نهايت تا پای مرگ رفتم، اما 
عهدشكنی انجام ندادم.  گفتني است، ادامه برگزاري 

اين دادگاه به اوايل هفته آتي موكول شد. 

معاون امور عمراني 
استانداري تهران    از شهر

از بررسي طرح ترافيك جديد شهر تهران در 
كميت�ه ترافي�ك اس�تانداري خب�ر داد. 
محمد تقي زاده درباره انتقاده��ا از طرح ترافيك 
جديد گفت: كميته ترافيك در استانداري تهران 
طرح ترافيك جديد را از نظر تأثي��رات اين طرح 

بر موضوعات مختلف مانند آلودگي هوا و كاهش 
ترافيك مورد بررسي قرارداد و چنانچه لازم شود، 
موضوع را در شوراي ترافيك استان مطرح خواهيم 
كرد.  وي با بيان اينكه طرح ترافيك جديد موضوع 
فراگيري است و محدود به قشر خاصي نمي شود، 
گفت: موضوع فراملي اس��ت و همه مردم كش��ور 
به نوع��ي درگير اين طرح هس��تند و تصميماتي 

ك��ه گرفته مي ش��ود، باي��د منطبق ب��ا قوانين و 
مقررات موض��وع و داراي پش��تيبان هاي علمي 
و فني لازم باش��د.  معاون امور عمراني اس��تاندار 
تهران خاطرنش��ان كرد: براي اينكه خودمان نيز 
در استانداري عجولانه درباره اين طرح نظر ندهيم 
و قضاوت پيش داورانه نداشته باشيم، از همين رو 
قرار شد بررسي هاي لازم را در ابعاد مختلف انجام 

دهيم و چنانچه در بررسي ها به نتايج مورد نظرمان 
رسيديم، اعلام مي كنيم كه طرح مشكلي ندارد، اما 
چنانچه نياز باشد مراجع بالادستي طرح را بررسي 
كنند، موضوع را در دستور كار ش��وراي ترافيك 
استان قرار خواهيم داد.  به گفته معاون امور عمراني 
استاندار تهران بررسي طرح ترافيك جديد تا پايان 

تيرماه در استانداري به اتمام خواهد رسيد. 

در اين ستون پيام ها،  متن ها، عكس نوشت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر ش�ده در فضاي مجازي را منتش�ر خواهيم كرد؛ بدون 
هيچ گونه توضيح و تفسير. بازنشر اين موارد هم به منزله تأييد 

يا رد محتواي هيچ كدام از آنها نيست. 
-----------------------------------------------------

 حس�ين صارمي با انتش�ار اين عك�س توئيت ك�رد:  فرزند 
خميني)ره( بودن نه به خون و رگ و ريشه است، نه به داشتن ريش نرم و 
پوست سفيد، نه به رديف بودجه ميلياردي. هركس در هرجاي دنيا پرچم 

آقا اباعبدالله رو بالا برد و دستش نلرزيد، فرزند امام و برادر ماست. 
-----------------------------------------------------

 حاج حيدر توئيت ك�رد:  رگ حقوق بش��ر امريكايي فقط براي 
بازداشت دراويش، بهاييان و جاسوسوسان زيست محيطي باد مي كند! 
وگرنه قتل عام روزانه مردم يمن و فلسطين كه برايش اهميتي ندارد. 
اينكه رهبر ميليون ها ش��يعه در نيجريه در آس��تانه مرگ قرار گرفته 

اهميتي ندارد. ننگ بر اين سازمان ملل و حقوق بي بشر!
-----------------------------------------------------
 منيژه توئيت كرد:  رفتم وام بگيرم بانك مي گه كارت ملي بايد جديد 
باشه. رفتم كارت ملي بگيرم، ثبت احوال ميگه فعلاً كارت ملي جديد نمي ديم، 
يه برگه مي ديم برگه رو بردم بانك، ميگه اين قبول نيست. بردم ثبت احوال 

ميگه همينه فقط. حالا من مي خوام برم زير بار قسط اينا نمي ذارن . 
-----------------------------------------------------

  مهدي با انتش�ار اين عكس توئيت كرد:  دو پادشاه در اقليمي 
نگنجند، ولي دو مري��ض بعد از عمل براي انتق��ال به بخش در تختي 
بگنجند! در بيمارستان كاشاني شهركرد به علت كمبود تخت و پس از 
معطلي دوس��اعته، در ريكاوري اتاق عمل دو مريض را روي يك تخت 

به بخش انتقال دادند. 
-----------------------------------------------------

 فاطمه سيدي با انتشار اين عكس توئيت كرد:  اين نانواي جوان 
طبيعت دوس��ت س��اوه اي به نوجوونايي كه براي خريدن نان، كيسه 
پارچه اي مي آورند و از نايلون استفاده نمي كنند، كتاب هديه مي دهد. 
يك تنه جور كلي برنامه ي فرهنگي مقطعي رو به دوش ميكشه! خدا 

بيشترين از اين بهش بركت بده. 
-----------------------------------------------------

 محمدامين ميرزايي توئيت كرد:  كاش وزير جهاد كش��اورزي 
حرف هاي امروزشو زمان انتخابات مي  زد! حجتي وزير جهاد كشاورزي 
در پاسخ به سؤالي درخصوص افزايش ۲00 درصدي قيمت سيب  زميني 
نسبت به س��ال گذش��ته گفت: توزيع كه دست ما نيس��ت. ما بايد در 

مغازه ها بايستيم؟
-----------------------------------------------------

 علي قلهكي توئيت كرد:  بخش��ي از وضعيت كنوني حجاب، ذيل 
مشكلات »معيشتي  اقتصادي« تعريف مي ش��ود. وقتي يك چادر براي 
خانم محجبه بين 0/5تا يك ميليون تومان تمام مي شود، چه توقعي داريد 
كه چادر لوكس! بر مانتوي جلوباز و ساپورت هاي تا 50تومان پيشي گيرد؟! 

نمي شود توقع حجاب برتر همه گير را با هزار مشقت از بانوان داشت!
-----------------------------------------------------

 عاليش�ا با انتش�ار اين عكس توئيت كرد:  خيلي دردناكه وقتي 
منتظري عزيزات از س��فر برگردن تيكه هاي بدنش��ونو ت��و تابوت بهت 
تحويل بدن، ولي ميدوني چي بيشتر درد داره؟ اينكه از خدمه ناوي كه به 
هواپيماشون موشك زده تقدير ميشه و به كاپيتانش مدال افتخار ميدن!
-----------------------------------------------------

 عليرضا وهاب زاده توئيت كرد:  يكي از نهادهاي نظارتي در نامه اي 
به جهانگيري هشدار داده كه بيش از ۶0درصد واردات دارو در اختيار پنج 
شركت خاص قرار دارد! وزارت بهداشت مشخص كنه اين انحصار دست 
چه كساني است؟ و چرا؟! و اگر به هر دليلي يكي از اين شركت ها شير 

واردات رو ببندد! دولت چطور جوابگوي نياز بيماران خواهد بود؟!
-----------------------------------------------------

  بهروز ش�جاعي با انتش�اراين عكس توئيت كرد: س��رانجام 
برخي از محصولات توليدي شركت هندي Hetero كه از سوي شركت 
اكتووركو در ايران تأمين مي شود، به دستور سرپرست امور دارو و مواد 

تحت كنترل سازمان غذا و دارو ريكال مي شود. 

ابراهيم مشيريان

 مدير ساماندهي طرح هاي ترافيكي گفت: شهروندان براي استفاده 
از ۲0روز تردد رايگان در محدوده طرح  كاهش آلودگي فقط تا پايان تير 

فرصت ثبت نام در سامانه »تهران من«  را دارند. 
 مش��كل محدوده بندي چه به دليل كمبود مدارس يا دلايل ديگر، 
موجب شده است تا خانواده ها دست به دامن روش هاي مختلف شوند 
و يكي از اين روش، تهيه قولنامه صوري است، اما مسئولان مدارس هم 

براي راستي  آزمايي اين موضوع، به كارآگاه بازي روي آوردند. 
 مديرعامل ستاد معاينه فني خودروهاي تهران از استقرار تيم هاي 
معاينه فني به صورت ۲4 س��اعته در كنار جاده ها طي دو هفته آينده 

براي خودروهاي ديزل خبر داد. 
 حسينعلي حاجي دليگاني عضو كميسيون برنامه  وبودجه مجلس از 
وجود انحصار در بازار وكالت انتقاد كرد و گفت: برخي از وكلا نمي  گذارند 
كه اين انحصار از بين برود، زيرا نمي  خواهند حق الوكاله هايشان كاهش 

پيدا كند. 
 مديركل حفاظت محيط زيست استان تهران با اشاره به توليد روزانه 
400 مترمكعب شيرابه زباله ها در مركز دفن زباله آرادكوه از آغاز طرح 
جامع مديريت پسماندهاي ش��هر تهران و مطالعات مكان يابي براي 

انتقال پسماندها به محل جديد توسط شهرداري تهران خبرداد. 
 معاون وزير راه و دبير شوراي عالي معماري و شهرسازي ايران با اشاره 
به تصويب مصوبه برج- باغ در شوراي عالي شهرسازي گفت: اين مصوبه 

تا هفته آينده به شهرداري تهران ابلاغ مي شود. 
 در سال گذشته 5۸0 هزار و ۷0 مصدوم نزاع به مراكز پزشكي قانوني 
كش��ور مراجعه كردند كه اين رقم در مقايسه با س��ال قبل كه تعداد 

مصدومان 544 هزار 4۷0 نفر بود، ۶/5 درصد بيشتر شده است. 
 رئيس شوراي عالي اس��تان ها با بيان اينكه حدود ۲00 شهرك در 
اطراف تهران به صورت غيررسمي ايجاد شده است، گفت: اين شهرك ها 
ابتدا به صورت زورآبادي بوده و در ادامه با گرفتن برخي خدمات نظير 

آب و برق رسميت پيدا كرده اند. 
 رئيس سازمان تداركات پزش��كي هلال احمر گفت: با وجود اينكه 
امريكايي ها مي گويند دارو و تجهيزات پزشكي شامل تحريم ها نيست، 

اما اين يك نوع دروغ پردازي است. 
 حناچي شهردار تهران با اشاره به توافق شهرداري تهران با قرارگاه 
خاتم الانبيا تصريح كرد: قرار اس��ت از محل دارايي هاي بلوكه ش��ده 
شهرداري تهران، بخشي از بدهي هاي مديريت ش��هري به قرارگاه را 
پرداخت كنيم و همزمان برخ��ي از پروژه ه��ا را اولويت بندي كنيم تا 

قرارگاه براساس اولويت آنها را اجرايي كند. 
 معاون پرورشي و فرهنگي آموزش و پرورش شهر تهران از فعاليت 

۷00پايگاه اوقات فراغت ويژه دانش آموزان شهر تهران خبر داد. 
 معاون حقوقي رئيس جمهوري با تأكيد بر اينكه با تنقيح قوانين، فساد 
كاهش خواهد يافت، گفت: تا زماني كه قوانين جديد فصل الخطاب قرار 
نگرفته، با همان قوانين موجود در وزارتخانه ها پيش مي رويم، چراكه 

نبايد مردم را در زمينه قوانين بلاتكليف گذاشت. 
 دامپزشك باغ  وحش تهران درباره علت كش��تن گرگاس ها در اين 
باغ  وحش گفت: گرگاس ها براي ژن با ارزش گرگ  ايجاد مشكل مي كنند 
علاوه بر اين در طبيعت به حيوانات و حتي انسان آسيب مي زنند بنابراين 
طبق استانداردهاي بين المللي و با مجوز سازمان حفاظت محيط زيست 

تصميم به حذف آنها از باغ  وحش تهران گرفتيم. 
 مديرعامل شركت بازآفريني ش��هري ايران گفت: 140 هزار هكتار 

بافت فرسوده در قالب ۲هزار و ۷00 محله در كشور داريم. 
 رئيس سازمان نوسازي، توسعه و تجهيز مدارس كشور گفت: حدود 
۳0 درصد فضاهاي آموزشي كشور نياز به نوسازي دارند كه با افزايش 

اعتبارات در پي رفع اين مشكل هستيم. 
 معاون عمراني اس��تانداري تهران با تأكيد بر لزوم حفظ سرانه هاي 
آموزشي در شهرهاي اس��تان تهران گفت: مدارس غيرانتفاعي كه در 
ملك هاي اجاره اي احداث ش��ده اند، براي تغيير كاربري و برگرداندن 
كاربري مس��كوني بايد در قالب طرحي موضعي و موضوعي براي آنها 

تصميم گيري شود. 
 رئيس س��ازمان حفاظت محيط زيس��ت گفت: رئيس جمهور شخصاً 
حساسيت ويژه اي به مس��ائل محيط زيس��ت دارد و از من خواسته است 
مشكلات حوضه هاي ريزگردها، تالاب ها، زباله ها و پسماندها را حل كنم، در 

همه اين حوزه ها به جز پسماند، ما پيشرفت ها و موفقيت هايي داشته ايم. 

ايران در يك قدمي
 ثبت جهاني هيركاني

كميت�ه  اعض�اي  موافق�ت  ص�ورت  در  پنج ش�نبه  ام�روز 
يونس�كو، جنگل ه�اي هيركان�ي به ن�ام اي�ران ثبت مي ش�ود. 
پس از يك دهه كشمكش )از سال۲00۸ تاكنون( وزير فرهنگ كشور 
آذربايجان از ابتكار ايران براي ثبت جنگل هاي هيركاني در فهرس��ت 

ميراث جهاني سازمان يونسكو استقبال كرد. 
چند سال پيش كشور آذربايجان پرونده جنگل هاي هيركاني را براي 
ثبت جهاني به يونسكو ارس��ال كرد، اما از آنجا كه حدود 95درصد از 
درختان اين جنگل در ايران قرار دارد، ايران ب��ه اين اقدام آذربايجان 
اعتراض كرد تا اينكه پرونده آذربايجان توسط يونسكو برگشت داده شد.  
وزير فرهنگ آذربايجان در نشس��ت خبري در حاشيه چهل و سومين 
اجلاس كميته ميراث جهاني يونس��كو در باكو گفت: اين موضوع ارائه 

شده از سوي ايران، ابتكاري جالب و موردپسند است.«
ابوالفضل قارايف افزود: بنا به نتايج اوليه، پرونده جنگل هاي هيركاني 
شانسي براي قرارگرفتن در فهرس��ت يونسكو دارد و در اسناد يونسكو 
مربوط به اين پرونده، توصيه مي ش��ود كه جمهوري آذربايجان نيز در 
آينده مي تواند به آن ملحق ش��ود و با در نظرگرفتن اينكه جنگل هاي 
هيركاني ي��ك منطقه واحد طبيعي اس��ت، دو كش��ور همس��ايه در 
بخش هاي خاص خ��ود حفاظ��ت آن را از طريق هم��كاري و اجراي 

طرح هاي مشترك انجام دهند.«
اين وزير آذربايجاني تأكيد كرده كه »ما بر اين باوريم در پي تصويب اين 
توصيه ها، دولت جمهوري آذربايجان نيز آنها را بررس��ي خواهد كرد و 

درباره الحاق به آن تصميم خواهد گرفت.«
يونس��كو س��ه رده براي ثبت دارد كه يكي از اين موارد آثار تاريخي و 
فرهنگي همانند تخت جمشيد و ارگ بم، ثبت آثار طبيعي همانند كوه 

اورست و برخي از آنها نيز ناملموس همانند نوروز است. 
جنگل هيركاني نوار باريكي است كه تمركز آن در خزر بوده و درختان 
ديرزيست حدود ۳ هزار ساله با منبع غني ژن ها را در خود دارد. جنگل 
هيركاني با نوار ۸50كيلومتر طول مربوط به دوره ترياس است، حدود 
۶هزار متر از دامنه شمالي البرز اختلاف ارتفاع دارد كه ۳ هزار متر آن 

پوشيده از جنگل و از نظر زمين شناسي بي نظير است. 
ثبت اين جنگل ها در ليست ميراث جهاني يونسكو مزايا و فوايد بسياري 
براي جوامع محلي و منطقه اي و براي كشورمان در پي خواهد داشت؛ 
وقتي يك اثر در فهرست جهاني اين سازمان ثبت مي شود همه اعضاي 
كنوانس��يون 19۷۲ كه 191 كشور عضو آن هس��تند و هزار و 9۲ اثر 
طبيعي، فرهنگي، تركيبي و منظر فرهنگي از 1۶۷ كشور در فهرست 
آن جاي گرفته است، متعهد هستند با مشاركت جهاني از آن اثر مراقبت 
كنند.  چهل و سومين اجلاس كميته ميراث جهاني سازمان آموزشي، 
علمي و فرهنگي ملل متحد )يونسكو( با حضور ۲50 نفر از نمايندگان 
1۸0 كشور در باكو آغاز به كار كرده و تا 10 جولاي )19 تيرماه( ادامه 

خواهد داشت. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک


